
Protokollsbilaga § 3:3 Dnr. KS 2020/0208

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende 3. Svar på motion nr 22/2020 av Michael Solander (MP) - Motion om solpaneler på

kommunens fastigheter.

Positivt är att Armada, efter att vi la Vår motion, ñck ett uppdrag om att påbörja installation av

solceller på kommunala tak, och att kommunen nu ger ytterligare ett uppdrag om att se över

förutsättningarna utifrån högre elpriser. Men som vanligt när det gäller miljö- och

hållbarhctsfrâgor är Österåkers handlingskraft inte tillräcklig utan landar i nya strategiska icke

bindande dokument. Miljöpartiet i Österåker vill se handling NU och uppmanar till att

kommunen även tar hand om vår punkt 3 i motionen om att nybyggda kommunala fastigheter

ska utrustas med solpanelcr. Se på nybyggda multiarenan som inte har en enda solccll på sitt stora

tak. Det är Viktigt att Armadas uppdrag innebär att byggnation av solceller fortsätter på befintliga

byggnader och införs i nypr(7›dul<ti0n omedelbart, och inte att Armada ska vänta på att ”program

för hållbart byggande”, som inte ens är påbörjat, blir klart - klimatet väntar inte.

Kenneth Johansson (MP)



Protokollsbilaga § 3:4 Dnr: KS 2021/0140

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende 4. Svar på motion I8/202I från Michael Solander (MP) - Utveckling av vindkraft i

Österåkers kommun.

Miljöpartiet tycker att en tidsram ska anges för handlingsplanens fastställande samt att

handlingsplanen bör peka ut de områden, även till havs, som kommunen accepterar för vindkraft

med målet att avsevärt förkorta framtida handläggningstider för ansökningar om att bygga
vindkraft. Självklart med beaktande av hänsyn till miljö, boende Och rekreation.

Kenneth johansson (MP)



Protokollsbilaga § 325/01 Dnr: KS 2018/0230

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende 5. Svar på motion nr I5/20I8 från Kristin Hagegård (Mp) och Michael Solander (Mp)
- Vackrare stadsbild i Österåker.

Miljöpartiet menar att kommunen inte ser sin möjlighet och inte tar sitt ansvar för att göra
Åkersberga vackrare. Resultatet av de senaste 10-20 årens utveckling är inte direkt imponerande.
Åkersberga hade kunnat vara betydligt vackrare, trivsammarc och tryggare. Kommunen har
planmonopol, men nyttjar det inte alls som man skulle kunna. Man ger därmed markägare och
byggherrar för stort ansvar att fritt utforma Åkersberga. Nu är det dags att de styrande partierna
ser till att involvera arkitekter, konstnärer, invånare och kunniga byggföretag och de politiska

partierna brett för en diskussion om det framtida vackra Åkersberga. Och där skulle ett

skönhetsrád som ett sista steg i bygglovsskecndet verkligen fylla en viktig funktion.

Kenneth Johansson (MP)



Protokollsbilaga § 35/02 Dnr: KS 2018/0230

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende 5. Svar på motion nr I5/20I8 från Kristin Hagegård (Mp) och Michael Solander (Mp)
- Vackrare stadsbild i Österåker.

RP anser att motionen visar på ett viktigt problem i kommunen och att nuvarande ordning inte.

fungerar. Ett av rådets tänkbara uppgifter är att vara rådgivande för hur samhället bebyggs och

utvecklas. Rådet kan vara gränsöverskridande till andra nämnder så som kultur och fritid. Syftet

med skönhetsrâd är att se till en större helhet än enskilda detaljplaner.

Peter Nummcrt (RP)



Protokollsbilaga § 3:6 Dnr. KS 2021/0246

Reservation Kommunstyrelsen 2023-03-27.

Ärende 6. Hållbarhetspolicy för Österåkers kommun

Man inleder med ”Syftet med hällbarhctspolicyn är att beskriva kommunens syn på begreppet

hållbarhet samt förhållningssätt till arbetet med hållbar utveckling (med kommunen avses alla

kommunala verksamheter och kommunstyrda b(›lag.)” En bättre inledning vore ”Det saknas

ansvarsfördelning, uppföljning, mer speccñka aspekter och referens till planctcrna gränser”.

Syftet med hällbarhctspolicyn är att beskriva hur kommunen ska arbeta med hållbarhet samt hur

arbctct med hållbar utveckling ska genomföras.

Den här hållbarhctspolicyn innehåller inga ställningstaganden eller mål, det är inte rimligt.

Avvägningcn mellan Ekologisk, Social och Ekonomisk hållbarhet tas inte heller upp. Ett

ställningstagande vore att säga att ”Ekologisk hållbarhet är en förutsättning för att trygga både

social och ekonomisk hållbarhet också i framtiden”.

En hållbarhctspolicy behöver tydliggöra och konkretiscra vikten av till exempel jordbruksmark

och vattcnkvalitct. Hållbar utveckling ska ses som en kontinuerlig utvecklingsprocess som
förutsätter Vilja till förändring och som alltid kräver avvägningar mellan olika aspekter av

hållbarhet.

Kenneth Johansson (MP)



Protokollsbilaga § 3:9 Dnr. KS 2023/0059, KS 2023/0078

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende 9. Österåkers kommuns ekonomiska uppföljning februari 2023

Varför har antal nämndmötcn i UBN dragits ner till ca 7 stycken? Varför har ingen ekonomisk
rapportering varit tillgänglig för LFBN?

UBN har ansvar för nästan halva kommunens budget varför det inte är acceptabelt att nämnden
inte fått någon redovisa alls under 2023. UBN har ett positivt resultat, enligt uppgift beroende på
att förskolan inte kunnat rckrytcr. V i ser dock inga platsannonser, varför?

Peter Nummert (RP)



Protokollsbilaga § 3211/01 Dnr. KS 2023/0042

Reservation Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende I I. Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse 2022

Roslagspardct reserverar sig avseende beslutet då produktionsutskottets verksamhet inte finns

med i Kommunstyrelsens vcrksamhetsbcrättelsc.

Peter Nummcrt (RP)



Protokollsbilaga § 3:11/02 Dnr. KS 2023/0042

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende I I. Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse 2022

På grund av avsaknad av tillfredställande verksamhetsberättelse gällande produktionsutskottets

verksamhet yrkar Socialdemokraterna återrcmiss.

Soña Almgren (S)



Protokollsbilaga § 3211/03 Dnr. KS 2023/0042

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende I I. Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse 2022

Varför har man lyckats så dåligt, resultatet är under hälften av målet, med målet gällande

miljöbilar i kommunorganisationcn.3

Kenneth johansson (MP)

w”



Protokollsbilaga § 3:13 Dnr. KS 2023/0016

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende I3. Bildande av ett helägt kommunalt koncernbolag Österåker Stadshus AB jämte

dotterbolag samt revidering av bolagsordningar avseende de s.k. småbolagen

Det behöver klargöras vilka ärenden, som nu tas beslut om i KS, som i stället kommer att

hanteras inom Österåkers stadshus AB

Kommer ärenden som förut hanteradcs i tekniska nämnden och som nu ska hanteras i tekniskt

utskott att hanteras i Österåkers stadshus AB? Vilka ärenden i så fall?

.Hur många ledamöter och ersättare avses det vara i Österåkers stadshus AB?

Fastighets Holding AB, med huvudsakligt ansvarsområde inom infrastruktur och exploatering -

var hanteras dessa ärenden nu? Ge exempel.

Kenneth .Johansson (MP)



Protokollsbilaga § 3:14 Dnr. KS 2022/0156

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende I4. Ärendehandbok Österåkers kommun

RP anser att handboken skall referera till gällande lagstiftning då handboken i många fall

förenklar lagtexter så dessa kan tolkas felaktigt och viktig information utclämnas.

Peter Nummert (RP)



Protokollsbilaga § 3215/01 Dnr. KS 2023/0072

Reservation Kommunstyrelsen 2023-03-27.

Ärende I5. Riktlinjer för Kommunstyrelsens beredningsprocess i Österåkers kommun

RP reserverar sig mot beslutet pga majoritctsbcrcdningcns odemokratiska sammansättning och

där inga beslut i beredningen dokumenteras samt att beredningen riskerar utöva otillbörlig

påverkan på tjänstemännen.

Pctcr Nummert (RP)



Protokollsbilaga § 3:15/02 Dnr KS 2023/0072

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende I5. Riktlinjer för Kommunstyrelsens beredningsprocess i Österåkers kommun

Kommunstyrelsen ansvarar för ärendcbcredning och har ekonomisk uppsiktsplikt.

Kommunstyrelsen ansvarar för att en effektiv och ändamålsenlig organisaticm upprätthålls.

Kommunfullmäktige fattade beslut om att inrätta en särskild Majoritctsbcrcdning (MB), som stöd

för fullgiiirande av lednings- och styrningsuppdragct som majoriteten har i Kommunstyrelsen.

Majoritctsbcrcdningen består av representanter från de olika partierna i den styrande majoriteten.

(2022-'1 1-21, § 7:5)

Nästa steg i beredningsprocessen är Kommunstyrelsens arbetsutskott (AU). AU är ett valfritt,

icke lagstyrt beredningsstcg. Här ges (,›pp(:›siti0ncns fi'Srcträdare möjlighet till tidig insyn, innan

ärendena kommer upp till Kcmnnunstyrclsen för beslut. Detta beredningssteg är inrättat för att.

Öka den dcm<t>kratiska insynen.

Michaela Fletcher (M)



Protokollsbilaga § 3220/01 Dnr KS 2023/0070

Reservation Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende 20. Förslag till lokalisering av ny simhall

Vi ser Väldigt positivt på att en ny simhall kan komma att byggas. Dock anser Vi att

beslutsunderlag-:t inte redogör för vilka andra platser som utretts och varför dessa inte anses

lämpliga. Mcd bakgrund av detta yrkar vi återrcmiss av ärendet så att beslutsunderlagct kan

kompletteras med denna utredning.

För Socialdemokraterna

Soña Almgren



Protokollsbilaga § 3:20/02 Dnr KS 2023/0070

Reservation Kommunstyrelsen 2023-03-27.

Ärende 20. Förslag till lokalisering av ny simhall

Ärendet gällande ny simhall, ärende 22 på dagens möte med Kommunstyrelsen, har inte varit

uppe till beslut i tidigare instans, och ska inte gå vidare till kommunfullmäktige. Beslutförslagct är

utskickat fem dagar innan mötet med KS. Den utredning som ska ha utförts gällande lämplig

plats för ny simhall har inte offentliggjorts, den håller kommunen på (undertecknad har försökt

att få ut den från kommunen). Vi kanske ska få se den på sittande möte! Detta är naturligtvis inte

acceptabelt, speciellt när det är en så stor fråga som det ska beslutas om här. Beslutsförslagct

säger: ”Godkänna lokaliseringsförslaget för en ny simhall på fastigheten Husby 4:22”, det ska inte

beslutas om att det faktiskt ska byggas där, men om platsen fungerar för att bygga en simhall kan

man anta att simhallen kommer att byggas där. Naturligtvis måste övriga, inte bara alliansen och

aktuella tjänstemän, få se denna utredning, och detta i god tid innan beslut ska tas. Dessutom

borde det vara en självklarhet med en bredare diskussion i frågan innan beslut tas, att inkludera

kommuninvånarna, övriga partier och Kultur- och fritidsnämnden, till exempel. En relevant

undring är anledningen till varför kommunen mörkar utredningen. Det skulle till exempel vara

intressant att veta varför området vid Österåkers sportcentrum, med möjlighet till

energiåtervinning från ishallen, inte är aktuellt.

Kenneth
_)
Ohansson (MP)



Protokollsbilaga § 3220/03 Dnr KS 2023/0070

Reservation Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende 20. Förslag till lokalisering av ny simhall

RP reserverar sig då mer centrala lokaliseringar och gestaltning bör utredas före beslut. En
simhall skall vara lättillgänglig för alla kommunens skolor och medborgare utan bil eller förmåga

att gå/cykla. V i vill referera Översiktsplan 2040, några exempel:

Beêyggelre Off/?Zidá med .r/az/.mässág [ålar/Jmc'z'ng och .rzmzman/yc'z'ngamz'e løeéyggge/Je där box/äder ingår eller kan

ingå. U/giin' cm belgygge/Je .mm i [møzzdm/ê används/ör /Joylädcn kon/ar, banzlc'/ eller annan perzêmm/yel mm är

y/b'ren/ég med [70.3'/ät/L'71(OP.$137)

ÅkerJ/øwçga .r/az/ .ska ulveak/cu /i// en ell/rakat modem 1/45/ med .vmáy/adsk(Irak/iir. Område! .ska ”Meck/ax [M
en blandad .rlm/.rmá'mg kvarten/?elggge/se met/f/er /703'15'1'5107'00/2 lokaler/ör Jen/I've, kon/w" ()L“/J andra

verks'ømz/Je/c'r som /z'l/mm/ar (lagat/a ,(2omv/mikalian.r/i{ge/ oc/J områden Mum/a placering z' kommunen (ÖP
5.42)

Bc'Qaggelrey/mk/uren .ska inrymma Mat/.rer Mb Mån/liga mm av hög »km/im och zz//ämzm'jå'r all bidra [2]/ dl! göra

/Lêcw/mjga .r/m/ levande (16/9 logg. (ÖP J". 42)

Bç/in//gga och ;_74/51 :Judy/7214667” .ska I' méy'lzgm'le min 077mm lim/lider, bam/el 00/7 .vari/ice. Där de! iir /äwp/qâg/ .sker

med/bäddm bland/Mg om MLY/ädel' 00/9 ?Jc'l'kil'állil/JC'MW. ('Z/f'en//zçg www .fo/;zu/å'nskalor, .aka/0771017 .ränrkz'lda

boende/1 .ska z'nlqgrems z'
løe/_øjgge/J'emil/b'n. (OP J". 43)

Peter Nummert (RP)

% »ag/v



Protokollsbilaga § 3:20/04 Dnr KS 2023/0070

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.
Ärende 20. Förslag till lokalisering av ny simhall

Jag har fullt förtroende för de tjänstemän som genomfört lokaliscringsutredningcn av den nya
simhallen. De mer centralt placerade kommunala markytorna som utretts har visat sig vara icke

ändamålsenliga för att inrymma simhall och erforderliga ytor runt omkring för parkering,

hämtning/lämning med mera.

Platsen som nu ska utredas Vidare är belägen invid Åkers Runö järnvägsstation, den nya
multiarenan samt i ett område som cxploatcrats och framgcnt fortsatt kommer att exploateras

med bebyggelse där det demograñska underlaget i huvudsak kommer att vara barnfamiljer.

Michaela Fletcher (M)



Protokollsbilaga § 3:25 Dnr KS 2023/0047

Reservation Kommunstyrelsen 2023-03-27.

Ärende 25. Tecknande av avtal - resor med specialfordon och taxi för samhällsbetalda resor

RP reserverar sig pga. att kommunen tidigare har haft stora problem med hur Samtrans har skött

uppdragen och Vi inte har fått någon redovisning av relevant historik och åtgärdsprogram.

Samtrans har under året uppvisat Hera brister i sitt utförande av uppdraget samhällsbetalda resor.

Exempelvis har barn och unga med funktionsncdsättningar inte avlämnats på rätt ställen, inte

hämtats i tid, eller att bokade resor inte utförts, och detta vid återkommande tillfällen. [in

kaosartad situation uppstod också vid höstterminens start 2023 som resulterade i ett flertal

klagomål och flertal krismötcn mellan förvaltningens tjänstemän och Samtrans.

Vi kan inte ta ett beslut nu utan att ansvarig nämnd tagit del av kundutvärdering eller

åtgärdsprogram från Samtrans.

Peter Nummcrt (RP)



Protokollsbilaga § 3:29 Dnr. KS 2022/0263

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2023-03-27.

Ärende 29. Politisk organisation - Utöka Överförmyndarnämnden med 3 ersättare

Redan under december månad efter att valen till nämnden genomfördes i kommunfullmäktige

tog vi kontakt med kommunkansliet gällande frågan om ersättare till Överförmyndarnämnden

med bakgrund av skrivelsen i föräldrabalken. Till svar gavs att tolkningen som gjorts var att den

antagna ordningen var korrekt.

Det är bra att ett en förändring föreslås där ersättare inrättas så att övcrförmyndarnámndcn kan

uppfylla de krav som finns enligt föräldrabalken.

För Socialdemokraterna

Sofia Almgren
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